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Høstkonferanse BVT 2015 

Quality Hotel Grand Kongsberg 17-18/10 
Referat 
Ordstyrer: Harald Martinsen 
 
Konferansen ble åpnet ved Knut Weum, forbundsleder i Buskerud Travforbund.  
Terje Sviland fra Re Travforening kommenterte at agenda burde vært klar ved påmelding, 
særlig siden det var bindende påmelding. Knut Weum beklagde at agenda ikke var klar 
tidligere, noe som skyldes endringer av agenda i takt med at de forespurte i DNT og NR 
takket nei i tur og orden grunnet kollisjon med UET- møte som fant sted samme helg. 
Mitt syn på travet i dag og i morgen v/Frode Kyvåg 
Denne personen løftet imidlertid hele agendaen og helgen som sådan på direkten! Frode 
Kyvåg er generalsekretær i Norway Cup, mangeårig hesteeier, spiller og traventusiast og 
trenger vel ingen nærmere presentasjon. Han mener det er dags for å tenke mer på sport og 
stevne, og mindre på spill. Hvorfor uteblir publikum? Vi må spørre oss selv hva vi tilbyr 
publikum og hvordan forbedre oss for å være mer attraktiv for fremtiden? Dagens stevner er 
preget av så mye venting at det blir kjedelig, og det har ikke skjedd mye de siste 35-40 år. Det 
er ikke dermed slik at alt bør gå i lunsjtravtempo, men tidsplanen kan kanskje endres? Hva 
med å gi opplysning/opplæring gjennom å vise også dommervideo til publikum? Hvordan 
oppleves de aktive, er de interessant nok å høre på ved intervjuer? Vi må kontinuerlig 
forbedre og evaluere alle ledd ved sporten vår gjennom markedsundersøkelser og ved å forstå 
og imøtekomme kunden. Hvis dette også innebærer og fjerne irritasjonsmomenter som f.eks 
parkeringsavgift, inngangspenger, betale for program og provisjonsgebyr ved spill, så er alle 
slike tilbakemeldinger viktige signaler som må tas på alvor. Det oppleves også frustrerende at 
man kan spille til stadig flere baner, mer vekslende dager og tidspunkt i motsetning til den 
kontinuiteten vi hadde rundt spill tidligere. Påvirker dette til å stimulere mer spill eller må vi 
gå tilbake og forankre noe av det «gamle» igjen? 

Samtidig må man kontinuerlig forsterke interessen for å samarbeide med andre lokale aktører, 
og prøve og alliere oss med næringslivet. Norway Cup hadde aldri kunnet eksistere uten 
eksterne inntekter, her bør det være mulig å få til mer i travet enn det vi har i dag. 

Vi må fokusere på våre hovedprodukter, og verne om dem. Samtidig må vi tørre å få 
forandringer, vi må tilpasse oss og følge med i tiden enten vi vil eller ei. I tillegg handler det 
om å finne den positive treneren, stallpersonellet, kusken, historien. Vi må vinne tilbake den 
plattformen vi sto på ved tilpasning, gjenskapt entusiasme og engasjement! 
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Flere i salen stilte spørsmål til Frode Kyvåg, som: 
- I disse tider opplever vi misnøye i travsporten – hva motiverer deg til å fortsatt få med folk i 
andelslag osv.? Frode Kyvåg mener at det sosiale fellesskapet rundt hver hest er motiverende. 
- En i salen mente vi heller burde tilby færre slitte lokaler/baner, og heller tilby færre og mer 
moderne anlegg. Svar til det er at man kan ikke legge ned, men tilrettelegge for å optimalisere 
dette. I idretten tror man på lokal organisasjon, idrett og miljø. 
- En lurte på om Frode Kyvåg var villig til å ta verv innenfor travsporten? Han sa ikke nei. 
- Hvordan håndtere innsparinger parallelt med inspirasjon? Dette er noe som må øves, for å 
prestere må man trives og der igjen kan man inspirere, motivere og få med. Det handler om å 
spre det positive budskap! 
- Hva synes du om ponnitrav, er det viktig? Frode Kyvåg – Ja! 
-Hva gjorde fotballen da de var nede i en bølgedal? De analyserte og så på 
underholdningsverdien, i tillegg skapte de forutsigbarhet, dette er nøkkelord iflg. Frode 
Kyvåg. 

 

Avlsutvalgets rapport og løpsutskriving fremover sett med en sportssjefs øyne 
Sportssjef Tron Gravdal presenterte først avlsutvalgets rapport, som for så vidt ikke er ny, 
men den gir en pekepinn på forventede antall løpshester i årene fremover basert på prognoser 
og statistikk. Deretter gjennomgikk han litt om premisser for løpsutskriving, fordelingen pr. i 
dag, noen fakta om løpsutskriving og ideer til hva som kan endres eller forbedres. 
 
Dette engasjerte salen og det kom nange gode innspill som 
- Få tilbake løp i regionen som er flyttet til Bjerke, dette grunnet store trafikale utfordringer. 
- Flere tidsløp, for å stimulere til å melde hester som ikke løper like fort som de beste. 
- Hvorfor utelukke «hjemmelagde» hester i klasseløpene? Ikke lage begrensninger for avl. 
- DNTs unghests satsning burde være mindre offensiv, særlig for kaldblods med tanke på 
holdbarheten. Heller la dem konkurrere om disse pengene litt senere enn på varmblodssiden. - 
- Hvorfor ha et så godt tilbud til elitehestene også på hverdagstrav, kanskje det er bedre å tilby 
flere tidsløp til bredden? 
-Forslag til å gå tilbake til faste dager på lokale baner for å tilpasse seg amatørene slik at 
hestene deres kan starte hyppigere. 
- Hva gjorde at fødselsraten gikk oppover igjen tidligere? Er det noen som har studert hvilke 
effekter som var avgjørende? 
- Vedrørende DNTs konkurranse om økt startfrekvens – er det forbundene eller 
driftsselskapene som har hovedansvaret ? 
- Har sportssjefene gode nok rapportmuligheter i dataverktøyet til å utarbeide gode spilleløp? 
Til slutt kom det også litt skryt til sportssjefen om jobben han gjør ved å fylle løpene gjennom 
å ringe og følge opp hesteeierne i denne regionen, noe som helt sikkert bidrar til å fortsette å 
jobbe helhjertet for oss alle. 
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Nytt fra eget forbund, forbundsvise møter som omhandlet bl. a: 
Telemark 
- Presentasjon av ny daglig leder 
- Ponni og rekruttering 
- Folkehesten 2016 
- Travgalla 
- Foredrag 

Buskerud 
- Kollisjon mellom Dyrsku’n og klasseløpshelgen 
- Organisasjon og forberedelser til generalforsamling 
- Høst/lagskonferanse videre fremover, enklere form eller som nå? 
- Hva vil vi med BVT? 
- Folkehesten 2016 

Vestfold 
- Ponnilandsleir 2016 
- Folkehesten, ansvar/ forhold/plikter 
- Høstkonferansen i ny form? 
- Demokratisk stemmerett på generalforsamling, kanskje på tide å se på det med 
representasjon igjen? 
 

Følgende ble diskutert i fellesskap etterpå: 
- Dyrsku’n, ingen hadde motargumenter vedrørende å sende inn ønske om å flytte 
klasseløpshelgen slik at den ikke kolliderer med Dyrsku’n. Forbundslederne ble bedt om å 
signere og sende inn brev til DNT og NR på vegne av BVT regionen. 
- BVT samarbeidet er allerede etablert med et godt sportslig samarbeid. I tillegg er 
forbundssaker noe man er enig om, men foreløpig er man fornøyd med egne resultater på 
egen bane med egen administrasjon o.s.v. Hvis vi skal komme videre med et tettere samarbeid 
må det gjerne være på et organisatorisk plan, men vi må gå sakte hvis det skulle bli en sunn 
prosess. Noen mente man burde ha mer konkrete planer som å se på anlegg i tillegg.  

Lenger kom vi ikke på lørdag, det ble bestemt at vi skulle ta opp tråden igjen i morgen. 

SØNDAG 

Rikstoto, hva nå? v/Harald Dørum 
Harald Dørum gjestet også vår konferanse i fjor og i den forbindelse var det ytret ønske om å 
ikke komme med så mange statistikker. Han tok i stedet opp endringer i det norske 
spillmarkedet de siste 30 år og intensiteten dette har medført. Norsk Rikstoto skaper vinnere, 
f. eks er det hele 55 spillere som har opplevd å ta hele V75-potten med gevinster fra 8 mill til 
51 mill de siste 10 årene. Dette skulle vel være nok, men hvis vi ser på Norsk Tipping som har 
har en gevinstandel på 75 % og uten statsavgift, så gir det dem en fordel i markedet på 10% -
15%. Dette gir Norsk Rikstoto en tøff konkurranse, noe som gjør at vi må prøve å utnytte 
andre dimensjoner som sosial ansvarlighet, samt solide og attraktive spill. Kampen om 
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kundene er knallhard, likedan å holde på dem. Produktet vårt har kun gjennomgått mindre 
endringer de siste 40 årene, og tiden er moden for endringer, faktisk bør sporten effektiviseres 
i hele Norden. Det bør sees på nye ideer og nytt innhold, allikevel er det kunden som har 
makten og bestemmer fremtiden. 

Forsamlingen stilte spørsmål til Harald Dørum som omhandlet f.eks. hva Norsk Rikstoto gjør 
i forhold til ressurssvake spillere, for mange nye produkter, kontinuitet, gulrotandel, 
kommisjonæropplæring, salgsfremmere, hvorfor trekker vi ikke frem våre sportslige profiler, 
hvordan fjerne statsavgiften, hva gjør NR i forhold til Norsk Tipping i forbindelse med 
nettspill osv. Harald Dørum svarte villig og synes det å få tilbakemeldinger på denne måten 
gir gode signaler å ta med seg tilbake til Norsk Rikstoto. 
 

Spørsmål, synspunkter og debatt 
Brosjyren «Et løft for Norsk Hestenæring» er et samarbeidsprosjekt mellom Norsk 
Hestesenter, Norsk Jockeyklubb, Det Norske Travselskap og Norges Rytterforbund. Denne 
ble utdelt og forsamlingen ble enig om at hver og en av oss skulle sørge for å dele denne ut på 
skoler, offentlige kontorer o.l. i nærmiljøet vårt. Forbundssekretærene bestiller flere 
eksemplarer. 
Folkehesten 2016: Det har blitt negativt mottatt i travlag og travforbund at forbundene er 
pålagt å selge 250 andeler i sin banes folkehest. Dette kan i ytterste konsekvens føre til en 
kostnad på kr. 99.750,- pr. forbund hvis ikke lagene hjelper til. Forsamlingen uttrykte at 
selvfølgelig skal vi prøve å være gode ambassadører og selge andeler, men vi vil ha oss 
frabedt at dette skal pålegges oss. 
Representantskap er noe forsamlingen igjen ønsker å ta opp igjen for neste generalforsamling. 
Slik det er i dag er det flere travlag som kunne fått ny glød ved sammenslåing, men vegrer seg 
da de mister sin representant til DNTs generalforsamling. Dette har vist seg å være vanskelig 
å få gjennom da det trengs 2/3 dels flertall for å fremme dette. Vestfold Travforbund 
formulerer et skriv som vi behandler fortløpende i henholdsvis Buskerud og Telemark. 
 
Avslutning v/ Knut Weum 
Weum summerte opp og takket for stort engasjement og god takhøyde. Som arrangør var 
Buskerud i utgangspunktet skeptisk til om programmet ville engasjere forsamlingen. Det så ut 
som en utfordring at vi var pålagt å ta opp flere temaer av DNT på forhånd. Dette ble 
selvfølgelig noe vanskelig da DNT ikke kunne stille med innledere fra styret som har politisk 
ansvar for «Trav 2020» og andre temaer. Tilbakemeldingen kan tolkes som at vi på tross av 
disse forhold har gjennomført en konferanse som har styrket samholdet og troen på hva vi kan 
utrette sammen fremover. På vegne av Buskerud sendte Weum stafetten over til Telemark 
som arrangør av konferansen for 2016. 

 
Takk for fremmøtet! 
 

Hilsen Buskerud, Vestfold og Telemark Travforbund.  


